
PRESENTATIE  
VOORKEURS- 
ALTERNATIEF  
IN JUNI

In juni presenteert Wetterskip Fryslân 

vanuit 1EILAUN het alternatief dat de voorkeur 

heeft voor het versterken van de dijk en delen van de duinen op 

Schiermonnikoog. Ook kijken we vooruit en delen we het toekomstbeeld. 

De keuzes die we vandaag maken vormen namelijk de basis voor de toekomst. 
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‘WEES 
NIEUWSGIERIG’
Frank Jorna, dagelijks  
bestuurder Wetterskip Fryslân

‘De dijk- en duinversterking op 

Schiermonnikoog is een mooi en 

innovatief project. Het waterschap wil de 

versterking namelijk adaptief aanpakken, 

zodat we nu een basis vormen voor 

toekomstige versterkingen. Er is 

brede samenwerking met overheden, 

organisaties en bewoners. Binnenkort 

presenteert Wetterskip Fryslân vanuit 

1EILAUN het voorkeursalternatief en 

toekomstbeeld. 

VOORTBOUWEN OP LAGEN

Pas in de loop van de tijd kwam ik 

erachter dat de adaptieve aanpak die 

het waterschap op Schiermonnikoog 

hoopt toe te passen, bijzonder is. Nu 

een basis creëren voor toekomstige 

versterkingen is toch heel logisch? 

Laatst was ik in Groningen waar je 

de dwarsdoorsnede van een dijk kon 

bekijken. Je ziet dan verschillende 

lagen van verschillende versterkingen 

terug. Toch is onze aanpak anders. In 

het toekomstbeeld staat beschreven 

hoe we Schiermonnikoog kunnen 

laten meebewegen met de invloeden 

van de natuur. Het klimaat verandert 

en de zeespiegel stijgt, dus ook in 

de toekomst blijft het nodig om ons 

hieraan aan te passen. Het Wetterskip 

hoopt daarom in de aankomende 

versterking op Schiermonnikoog een 

laag te creëren waar we in de toekomst 

zonder spijtmaatregelen op voort 

kunnen bouwen. Je kunt het zien als een 

uitbreidbare dijk.

EEN BREDE BLIK BINNEN EEN 

COMPACT GEBIED 

In het project onderzoeken we ook hoe 

we het watersysteem op het eiland 

kunnen verbeteren. Duinen houden 

zoet water vast, wateroverschotten 

lopen de polder in en de polder loost 

op de Waddenzee. Alles staat met 

elkaar in verbinding en wij kunnen daar 

sturing aan geven. Denk daarbij aan 

het tegengaan van verzilting en het 

vasthouden van zoet water waar mogelijk. 

Deze aanpak is op Schiermonnikoog 

mogelijk, omdat het een afgebakend en 

compact gebied is. Mede daardoor is het 

ook mogelijk om te experimenteren met 

onze adaptieve aanpak. 

DE MENSELIJKE MAAT

Het waterschap werkt samen met 

overheden en organisaties onder de 

noemer 1EILAUN om te onderzoeken 

of we andere projecten op het eiland 

kunnen combineren met de dijk- en 

duinversterking. Iedere partij heeft daarin 

zijn eigen rol en verantwoordelijkheden. 

Ik vind het belangrijk dat iedere partij hun 

rol en verantwoordelijkheden pakt. En 

dat je elkaar kunt aanspreken en zaken 

benadert vanuit een Friese nuchterheid. 

Dat maakt dat je samen slagvaardig bent! 

‘WEES NIEUWSGIERIG’

Binnenkort presenteren we het 

voorkeursalternatief en toekomstbeeld. 

Een mijlpaal en tevens een spannend 

moment voor iedereen die hieraan mee 

heeft gewerkt. Ik ben benieuwd hoe erop 

gereageerd gaat worden en of een ieder 

zich erin herkent. Het is te voorspellen 

dat het ontwerp impact heeft, zowel 

positief als negatief. Het is belangrijk 

dat we daar aandacht en respect voor 

hebben. Graag gaan we daar met jullie 

over in gesprek en gaan we samen op 

zoek naar oplossingen. 

Wat ik je voor nu wil meegeven is: Wees 

nieuwsgierig, stel ons vragen en vraag 

door! Ik hoop op wederzijds begrip, zodat 

we samen de dijk en delen van de duinen 

kunnen versterken op een manier waar 

een ieder zich in kan vinden.’

De afgelopen periode hebben we met 

overheden, (eilander-)organisaties en 

bewoners de alternatieven voor het 

versterken van de dijk en delen van de 

duinen verder uitgewerkt. Ook waren er 

aanvullende onderzoeken. De komende 

weken zetten we de puntjes op de i, zodat 

we in juni het voorkeursalternatief voor de 

versterking kunnen presenteren! Dat doen 

we op de volgende momenten: 

PRESENTATIE 

VOORKEURSALTERNATIEF EN 

VOORKEURSEINDBEELD

woensdag 5 juni 20.00 uur – Cultureel 
Centrum De Stag

Tijdens deze avond presenteert 

Wetterskip Fryslân het 

voorkeursalternatief. Ook wordt 

het ontwikkelde toekomstbeeld 

gepresenteerd met als centrale vraag: 

“Hoe laten we ons eiland meebewegen 

met de invloeden van de natuur?”. 

Daarnaast vertelt Provincie Fryslân over 

de aanvullende plannen voor het eiland 

en hoe die zich tot elkaar verhouden. 

FIETSTOCHTEN

dinsdag 4 juni 20.00 uur & donderdag 
6 juni 10.00 uur – Startpunt: 
Informatiecentrum Het Baken

Het waterschap laat je graag in het gebied 

zien wat het voorkeursalternatief concreet 

betekent. Fietsend langs verschillende 

punten op het eiland vertellen ze je over 

de mogelijke veranderingen per locatie. Ga 

je mee? Geef je op door een mail te sturen 

naar info@1eilaun.nl met de gewenste 

datum, het aantal personen en of je een 

fiets nodig hebt.    

STRÚNMARKTEN

juli & augustus

Ook deze zomer staan we weer op de 

jaarlijkse Strúnmarkten om met jou in 

gesprek te gaan. De data waarop we 

aanwezig zijn delen we later. 

WIJ KOMEN WEER NAAR JE TOE! 

Meer over het toekomstbeeld 
weten? Bekijk de video! 



HEB JE VRAGEN OF 
INFORMATIE VOOR ONS?  

INLOOPSPREEKUUR 

Iedere eerste dinsdag van de maand 

staan wij voor je klaar tussen 10.30 en 

12.00 uur in het gemeentehuis en tussen 

14.00 en 15.45 uur bij de ingang van de 

bibliotheek op Schiermonnikoog.

CONTACT MET OMGEVINGSMANGER 

JOHANNES

Ook kun je voor een gesprek rechtstreeks 

contact opnemen met omgevingsmanager 

Johannes Veenstra. Stuur een mail naar  

jveenstra1@wetterskipfryslan.nl. Of bel 

naar 058 – 292 2222. 

MEER WETEN EN HET PROJECT 

VOLGEN?  

Alle informatie over het project vind je op 

www.1eilaun.nl

BETROKKEN OVERHEDEN EN 

ORGANISATIES

Provincie Fryslân, Wetterskip 

Fryslân, Rijkswaterstaat, gemeente 

Schiermonnikoog, Natuurmonumenten, 

Vitens, Nationaal Park Schiermonnikoog 

en Vereniging Boerenbelang 

Schiermonnikoog geven gezamenlijk 

vorm aan de dijk- en duinversterking met 

oog voor onder andere natuur, landbouw 

en recreatie. 

Het project is onderdeel van het landelijke 

Hoogwaterbeschermingsprogramma 

(HWBP).

WELKE ROL HEEFT RIJKSWATERSTAAT 
BINNEN 1EILAUN?

Als omgevingsmanager en technisch 

adviseur waterveiligheid bij 

Rijkswaterstaat Noord-Nederland 

zet Robert Zijlstra zich onder andere 

in voor het programma kustlijnzorg 

en de programmatische aanpak 

Grote Wateren. Rijkswaterstaat 

(RWS) onderhoudt de kust van 

onder andere Schiermonnikoog en is 

verantwoordelijk voor het vaarweg- 

en waterbeheer op de Waddenzee. 

Welke rol heeft Rijkswaterstaat 

binnen 1EILAUN? 

De partijen die samenwerken onder 

de noemer 1EILAUN hebben een 

gezamenlijk doel: het eiland nu en in de 

toekomst leefbaar houden door de dijk 

en delen van de duinen te versterken 

met oog voor onder andere natuur, 

landbouw en recreatie. Bij het eiland 

horen natuurlijk ook onlosmakelijk de 

aangrenzende kust van de Noordzee en 

de Waddenzee, daar liggen de taken van 

Rijkswaterstaat.

3 ONDERDELEN

‘Ik zie drie raakvlakken met de dijk- en 

duinversterking’, zegt Robert. ‘We zijn 

verantwoordelijk voor het onderhoud 

van de kust. Daarmee beschermen we 

ook het duingebied van het eiland en de 

duinwaterkering van het waterschap. 

We zijn daarnaast ook verantwoordelijk 

voor het water- en ecologisch beheer 

van de Waddenzee. De Waddenzee 

is werelderfgoed vanwege de 

grootschalige dynamiek en unieke 

natuurwaarden. De maatregelen voor de 

dijk mogen deze waarden niet schaden, 

en liefst versterken we de ecologie. En 

als derde zijn we ook verantwoordelijk 

voor de bereikbaarheid van het eiland 

via de geulen op de Waddenzee. Ik zit 

daarom in de projectgroep 1EILAUN. 

En ik adviseer onze directeur die in de 

stuurgroep zit.’

SPANNENDE MOMENTEN MOETEN NOG 

KOMEN

Wat de rol van Rijkswaterstaat anders 

maakt is dat onze belangen en 

verantwoordelijkheden vooral aan de 

buitenzijde van het eiland liggen. De 

andere betrokken partijen hebben 

de belangen meer op het eiland zelf 

liggen. De nieuwe dijk heeft straks 

meer ruimte nodig. En aangezien 

de ruimte op het eiland schaars is, 

lijkt de logische voorkeur uit te gaan 

naar een buitenwaartse versterking. 

Maar, de mens heeft de Waddenzee al 

eeuwenlang geleidelijk ingepolderd en 

bedijkt. En dat heeft zijn invloed gehad 

op de kwaliteit van het gebied. Daarom 

zou je ook binnenwaarts versterken 

serieus moeten overwegen, zodat je de 

Waddenzee niet steeds verder verkleint.’. 

In het voorkeursalternatief zal hierin 

een keuze gemaakt gaan worden. Een 

belangrijk en spannend moment in de 

samenwerking.
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